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TUKUMA  NOVADA  DOME 
IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA KOMITEJA 

 
 

 

SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā  

2023. gada 12. oktobrī        Nr. TND/23/10 

Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēde sasaukta 2023. gada 12. oktobrī plkst. 10.30 

Talsu ielā 4, Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta un notiek klātienē, izmantojot elektronisko 

balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. Paralēli tiek izmantots 

tiešsaistes videokonferences sarunu rīks (attēla un skaņas pārraide reālajā laikā). 

Sēdi plkst. 10.30 atklāj un vada Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja 

vietnieks Sandis Čilipāns, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. Sēdes jautājumu izskatīšana audioierakstā fiksēta ieraksta 

laikā no 00:00:00 līdz 00:58:40. 

Sēdē piedalās: 

- Izglītības, kultūras un sporta komitejas balsstiesīgie deputāti: Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Andris 

Fridrihsons, Ilze Gotfrīda, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, Rimants Liepiņš, Inga Priede 

(attālināti, izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku Zoom), Edīte Zelča; 

domes deputāti: 

- Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Juris Šulcs, 

- domes priekšsēdētāja vietnieks attīstības politikas jautājumos Imants Valers; 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Anita Belousa, Lelde Bičuša, Sanita Bļodniece, Ivars Liepiņš, Baiba Pļaviņa, Gundega Rugāja, 

Tamāra Vaļuka, Arturs Vinbergs, Sintija Zekunde; 

pašvaldības iestāžu darbinieki: 

- Marita Bērziņa – Tukuma novada Izglītības pārvaldes vadītājas vietniece, 

- Kristīne Logina – Tukuma novada Izglītības pārvaldes juriste, 

- Sandis Ozoliņš – Tukuma novada Izglītības pārvaldes jaunatnes lietu speciālists, 

- Dace Strazdiņa – Tukuma novada Izglītības pārvaldes vadītāja, 

- Kristaps Zaļkalns – Smārdes pagasta pārvaldes vadītājs. 

citi: 

- Liena Trēde – laikraksta “Neatkarīgās Tukuma Ziņas” žurnāliste. 

Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

1. Par Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja ievēlēšanu. 

2. Par Tukuma novada pašvaldības foto konkursa “Tukuma novads bildēs” nolikuma 

apstiprināšanu. 

3. Par saistošo noteikumu “Par interešu izglītības programmu licencēšanas kārtību Tukuma 

novadā” izdošanu. 
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4. Par Tukuma novada pašvaldības Priekšlaicīgas mācību pārtraukšanas prevencijas sistēmas un 

ieviešanas plāna 2024.-2028. gadam apstiprināšanu. 

5. Informatīvs ziņojums par Tukuma novada Jaunatnes politikas attīstības stratēģiju. 

Sandis Čilipāns aicina balsot par sēdes darba kārtību. 

Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Par darba kārtību balso: "par"  -  

9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Andris Fridrihsons, Ilze Gotfrīda, 

Oskars Kambala, Modris Liepiņš, Rimants Liepiņš, Inga Priede, 

Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
 

1. Par Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja ievēlēšanu. 

2. Par Tukuma novada pašvaldības foto konkursa “Tukuma novads bildēs” nolikuma 

apstiprināšanu. 

3. Par saistošo noteikumu “Par interešu izglītības programmu licencēšanas kārtību Tukuma 

novadā” izdošanu. 

4. Par Tukuma novada pašvaldības Priekšlaicīgas mācību pārtraukšanas prevencijas sistēmas un 

ieviešanas plāna 2024.-2028. gadam apstiprināšanu. 

5. Informatīvs ziņojums par Tukuma novada Jaunatnes politikas attīstības stratēģiju. 

1. § 

Par Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja ievēlēšanu 

ZIŅO: Imants Valers – Tukuma novada domes priekšsēdētāja vietnieks attīstības politikas 

jautājumos. 

Imants Valers Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētājas amatam izvirza 

deputātes Daces Adiņas kandidatūru.  

Citas kandidatūras netiek izvirzītas. 

Sandis Čilipāns ierosina balsot par komitejas priekšsēdētājas amatam izvirzīto Daces Adiņas 

kandidatūru. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Andris Fridrihsons, Ilze Gotfrīda, 

Oskars Kambala, Modris Liepiņš, Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte 

Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
ievēlēt Daci Adiņu par Tukuma novada domes Izglītības, kultūras un sporta 

komitejas priekšsēdētāju. 

Turpmāk sēdi vada ievēlētā komitejas priekšsēdētāja Dace Adiņa. 
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2. § 

Par Tukuma novada pašvaldības foto konkursa “Tukuma novads bildēs”  

nolikuma apstiprināšanu 

ZIŅO: Gundega Rugāja – Sabiedrisko attiecību un mārketinga nodaļas vadītāja. 

JAUTĀJUMI: Sandis Čilipāns, Inga Priede. 

ATBILDES: Gundega Rugāja. 

Gundega Rugāja, atbildot Sandim Čilipānam, paskaidro par balvām konkursa uzvarētājiem. 

Dace Adiņa ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Andris Fridrihsons, Ilze Gotfrīda, 

Oskars Kambala, Modris Liepiņš, Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte 

Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par Tukuma novada 

pašvaldības foto konkursa “Tukuma novads bildēs” nolikuma 

apstiprināšanu”. 

3. § 

Par saistošo noteikumu “Par interešu izglītības programmu licencēšanas kārtību  

Tukuma novadā” izdošanu 

ZIŅO: Kristīne Logina – Tukuma novada Izglītības pārvaldes juriste. 

Dace Adiņa ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Andris Fridrihsons, Ilze Gotfrīda, 

Oskars Kambala, Modris Liepiņš, Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte 

Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par saistošo noteikumu 

“Par interešu izglītības programmu licencēšanas kārtību Tukuma novadā” 

izdošanu”. 

4. § 

Par Tukuma novada pašvaldības Priekšlaicīgas mācību pārtraukšanas prevencijas sistēmas 

un ieviešanas plāna 2024.-2028. gadam apstiprināšanu 

ZIŅO: Marita Bērziņa – Tukuma novada Izglītības pārvaldes vadītājas vietniece,  

Dace Adiņa – komitejas priekšsēdētāja. 

JAUTĀJUMI: Dace Lebeda, Juris Šulcs, Ilze Gotfrīda. 

ATBILDES: Dace Adiņa, Kristīne Logina, Marita Bērziņa. 

Dace Adiņa, atbildot Dacei Lebedai, paskaidro, ka Tukuma novadā nav daudz bērnu, kas 

priekšlaicīgi pārtraukuši mācības. Svarīgi kopīgi strādāt, lai bērni vispār apmeklētu skolu. 
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Juris Šulcs jautā, cik ir bērnu, kas dzīvo Tukuma novadā, bet nemācās, un cik mainījuši 

mācību formu no klātienes uz neklātieni. Pauž viedokli, ka būtiski atgriezt bērnus skolā, ne tikai 

mācīt attālināti. 

Marita Bērziņa paskaidro, ka izvēlēties tālmācību ir vecāku brīva izvēle. Izglītības pārvaldei 

ir dati par tālmācību novadā, bet nav pieejama informācija par mācībām citu novadu izglītības 

iestādēs. Tā ir problēma, jo nav iespējams izsekot, vai bērni apmeklē tālmācības nodarbības 

izglītības iestādēs ārpus Tukuma novada pašvaldības. 

Dace Adiņa piebilst, ka reizēm tālmācība ir ļoti veiksmīgs risinājums bērniem ar mentālās 

attīstības problēmām. 

Ilze Gotfrīda jautā par mentoru palīdzību jauniešiem, jo attiecīgais projekts noslēdzies, bet 

mentoru atbalsts ļoti noderīgs. 

Marita Bērziņa paskaidro, ka apspriestais plāns vairāk attiecas uz mācībām, bet, ja 

nepieciešams, ir iespējams darba grupā pārrunāt, risināt un šo plānu papildināt, lai tas ir reāls un 

darbojas. 

Dace Adiņa ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Andris Fridrihsons, Ilze Gotfrīda, 

Oskars Kambala, Modris Liepiņš, Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte 

Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par Tukuma novada 

pašvaldības Priekšlaicīgas mācību pārtraukšanas prevencijas sistēmas un 

ieviešanas plāna 2024.-2028. gadam apstiprināšanu”. 

5. § 

Informatīvs ziņojums par Tukuma novada Jaunatnes politikas attīstības stratēģiju 

ZIŅO: Sandis Ozoliņš – Tukuma novada Izglītības pārvaldes jaunatnes lietu speciālists, 

Kristaps Zaļkalns – Smārdes pagasta pārvaldes vadītājs, Tukuma novada jaunatnes politikas 

attīstības stratēģijas sagatavošanas darba grupas loceklis. 

JAUTĀJUMI: Baiba Pļaviņa, Imants Valers. 

ATBILDES: Sandis Ozoliņš, Marita Bērziņa. 

IZSAKĀS: Andris Fridrihsons, Kristaps Zaļkalns, Ilze Gotfrīda, Edīte Zelča, Dace Adiņa, Ivars 

Liepiņš. 

Baiba Pļaviņa jautā par amatu slodzēm un kur nepieciešami jauniešu speciālisti. Aicina 

pārstāvjus uz tikšanos, lai par šo ieceri informētu arī pagastu pārvalžu vadītājus. 

Sandis Ozoliņš skaidro, ka ir salīdzināta esošā situācija, ir ierosinājums jauniešu speciālistu 

slodzes sadalīt, vadoties no jauniešu skaita katrā teritorijā. 

Marita Bērziņa papildina, ka jaunatnes darbinieks jāizvēlas pēc iespējas tuvāk dzīves vietai. 

Par slodzēm jāpārrunā ar pagastu pārvalžu vadītājiem. Ierosinājums, ka četri centri – Tukumā, 

Kandavā, Sēmē un Jaunpilī –, kas sevi jau pierādījuši darbā ar jauniešiem, tālāk tīklotu apkārtējās 

teritorijas. Atbildot Imantam Valeram, paskaidro, ka šobrīd mērķis ir saprast, vai tiek atbalstīts 

piedāvātais tīklojums. Ja tam saņemts deputātu atbalsts, to iekļauj plānā un decembrī Jaunatnes 

politikas attīstības stratēģiju virza apstiprināšanai domei. 

Andris Fridrihsons piebilst, ka būtiski, lai cilvēkam, kam tiek uzticēta darba ar jaunatni 

slodze, ir interese par šo darbu. Darbībai jābūt ļoti tēmētai. 

Notiek debates par pieredzi darbā ar jauniešiem un speciālistiem, kam tas tiek uzticēts. 
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Edīte Zelča izsakās, ka slodze jauniešu speciālistiem jāpalielina mazajās apdzīvotajās vietās. 

Laukos jaunieši ir pamesti, neprot atrast nodarbes. 

Dace Adiņa norāda, ka svarīgi atrast cilvēku, kas to dara. 

Marita Bērziņa piebilst, ka Izglītības pārvalde nodrošinās metodisko palīdzību. 

Ivars Liepiņš izsakās, ka būtiska ir integrācija ar jau esošo situāciju uz vietām, svarīgi atrast 

cilvēkus, kam uzticēt uzdevumu, pietuvināt plānu esošajai situācijai. Nebūtu pareizi slodzes sadalīt, 

par pamatu ņemot tikai jauniešu skaitu teritorijā. 

Dace Adiņa ierosina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. Stratēģija 

apstiprināšanai tiks virzīta domei decembrī. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Andris Fridrihsons, Ilze Gotfrīda, 

Oskars Kambala, Modris Liepiņš, Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte 

Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

pieņemt zināšanai informatīvo ziņojumu par Tukuma novada Jaunatnes 

politikas attīstības stratēģiju. 

 

Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēde tiek slēgta plkst. 11.28. 

Sēdes vadītājs līdz darba kārtības otrajam jautājumam 

komitejas priekšsēdētāja vietnieks  (personiskais paraksts) Sandis Čilipāns 

Sēdes vadītāja no darba kārtības otrā jautājuma 

komitejas priekšsēdētāja   (personiskais paraksts) Dace Adiņa 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre    (personiskais paraksts) Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas 

(ES) 2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko 

atceļ Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu 

juridisku pienākumu. 

 


